
  

 

 

 

  

*2401054*  
ons kenmerk : 2401054  

zaaknummer :   
uw kenmerk :   

uw brief van :   
afdeling :  

contactpersoon :  
telefoonnr. :  

bijlage(n) :  
 

 

  Steenbergen, 5 februari 2024 

onderwerp : Zienswijze op het RWB-actieprogramma  

2024-2028    
   

    
   

 

 

 

 

 

Geachte dhr. Kiers, 

 

Dank voor het sturen van het nieuwe (concept) RWB-actieprogramma voor de jaren 

2024-2028. U heeft aan ons college en raad gevraagd om voor 18 maart te reageren 

op het concept actieprogramma. Bij deze geven wij onze reactie namens de gemeente 

Steenbergen. 

 

De gemeente Steenbergen is van oudsher een gemeente die het land en water in de 

vingers heeft. Van de vestingen en forten, de polders waar we mooie producten 

verbouwen en niet te vergeten het AFC waar innovatie bedrijven zoals Rijk Zwaan en 

Cosun de innovaties van de toekomst creëren. De gemeente Steenbergen heeft een 

groen-blauw DNA.  

 

De gemeente Steenbergen kan zich dan ook vanwege zijn groenblauwe DNA erkennen 

in de nieuwe koers van de RWB waarin plantbased en circulair centraal staan. Wij 

ondersteunen dan ook dat de RWB de agenda van de Economic Board West 

overneemt en hier verder handen en voeten aan geeft.  

 

Ook ondersteunen wij de nieuwe rol van de RWB die zich toespitst op belangrijke 

randvoorwaarden om gemeentelijke en regionale ambities te realiseren. Denk daarbij 

aan netwerken, gezamenlijke lobby en gezamenlijke plannen voor subsidies. Een mooi 

voorbeeld is daarbij de Regiodeal (5e tranche) waar de regio een rijksbijdrage vraagt 

van 30 miljoen. We staan dus zeker niet stil. Wij hopen uiteraard op meer van dit soort 

gezamenlijke trajecten die groene plantbased bedrijven in de regio én in Steenbergen 

ondersteunen.  

 

Daarmee kan de RWB zich focussen op het strategische en grensoverschrijdende 

belang van onze regio én kunnen we recht doen aan de kansen die deze regio te 

bieden heeft.  
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Als we tegelijkertijd breder kijken in de regio, zien we ook dat de Stedelijke Regio’s zich 

blijven door ontwikkelen. De verstedelijkingsstrategie is al reeds vastgesteld door 

college en raad en op het moment van spreken wordt een Regionale 

Investeringsagenda (RIA) gemaakt met concrete regionale projecten. 

 

Gecombineerd met de nieuwe agenda van de RWB ontstaat dan wel de vraag waar we 

als gemeenten geld en capaciteit op moeten zetten. Zeker als zowel de RWB als de 

Stedelijke Regio strategisch voordelig zijn voor de gemeente Steenbergen, maar ook 

omdat de “ravijnjaren 2026-2027” toch onzekerheid met zich meebrengen. Het is dus 

wat betreft de gemeente Steenbergen zeker geen automatisme dat er meer geld naar 

de regio gaat (d.w.z. RWB én de Stedelijke Regio). Afhankelijk van de uitkomsten en 

ontwikkeling in 2024 nemen wij nu nog geen standpunt hierover in, ondanks dat wij 

inhoudelijk de agenda steunen.  

 

We adviseren daarbij ook te zoeken naar waardevolle verbindingen tussen de 

stedelijke regio’s en de RWB. Zijn er bijvoorbeeld projecten of doelen waarin de RWB 

kan ondersteunen in lobby of in subsidies? Deze vraag is ook fundamenteel voor waar 

we als Steenbergen geld en capaciteit op in willen zetten.  

 

De RWB benoemt terecht dit dilemma in zijn actieprogramma en stelt dat we in 2024 

in een transitiejaar zitten. De RWB is dan voornemens om een aantal uitvoerende 

taken in 2024 (budgetneutraal) nog te doen om vervolgens deze taken in 2025 over te 

hevelen naar de stedelijke regio’s. Daarmee kan de RWB zich (na 2025) volledig 

focussen op de nieuwe rol. 

 

Dat vraagt, zeker gezien wat gesteld is in de voorgaande alinea’s, om goed 

transitiemanagement en om een open gesprek met de stedelijke regio’s over 

wederzijds ambities én wederzijdse hulp. Vandaar dat we graag zien dat uw opvolger 

hiermee serieus aan de slag gaat om deze transitie in goede banen te leiden. Concreet 

vragen wij daarom een transitiemanager (met functie directeur-secretaris) aan te 

stellen die expliciet aan de slag gaat met dit transitievraagstuk.  

 

Gezien deze transitie vragen we ook om wel het actieprogramma vast te stellen in 

2024 maar deze in 2025 te herzien (met een aangepast jaarplan over 2025) naar de 

meest recente ontwikkelingen in de regio.  

 

Kijkend naar het jaarplan van over 2024 hebben we wel onze twijfels over een aantal 

acties. Zoals het maken van een bossenstrategie en het organiseren van een gedeeld 

openbaar vervoer. Wellicht passen deze zaken beter bij de stedelijke regio’s. 

 

Wij zien graag onze opmerkingen verwerkt in het nieuwe concept-actieprogramma. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

College en Raad van de gemeente Steenbergen.  


